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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI/2017 
z XXXI sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 18 sierpnia  2017 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański   o godz. 9:00 otworzył 

sesję  i po powitaniu radnych i gości oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie    w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący  Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się następująco:  

 
1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXI sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad   XXIX i XXX sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja z działalności GKRPA za rok 2016. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok. 

2) Zaciągnięcia  w 2017 roku długoterminowego kredytu bankowego  

3) Przekazania mienia i dokumentacji oraz należności i zobowiązań   

    Gimnazjum im . Polskich Olimpijczyków w Kraszewicach, które kończy   

    działalność z dniem 31.08.2017 poprzez włączenie do Szkoły Podstawowej    

    im. Mariana Falskiego w Kraszewicach. 

4) Określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,   

    odraczania  terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych   

    mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kraszewice  lub    

    jej jednostkom podległym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej    

    w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz  

    wskazania organu  lub osoby uprawnionej do udzielania tych ulg  

5) Pozbawienia drogi na terenie Gminy Kraszewice kategorii  drogi   

    Gminnej. 

 6) Zmiany uchwały Nr XXV/151/2017 Rady Gminy Kraszewice z   

    dnia   26 stycznia 2017 r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół    

     podstawowych  i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego  

      ustawą –  Prawo  oświatowe 

 7) Wniesienia wkładu pieniężnego przez Gminę Kraszewice do Spółki    

       Oświetlenie   Uliczne i Drogowe Sp. z o. o.   z siedzibą w Kaliszu. 

  8) Zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Kraszewice na rok 2018 na   

      realizację projektu „ Poprawa jakości powietrza poprzez zwiększenie udziału OZE w  

      wytwarzaniu energii na terenie  Gminy Czajków i Gminy Kraszewice” realizowanego w    

      ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 
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9) przystąpienia do wspólnej realizacji przez Gminę Czajków ( Lidera) i Gminę Kraszewice       

     projektu „ Poprawa jakości powietrza poprzez zwiększenie udziału OZE w wytwarzaniu  

     energii na terenie Gminy Czajków i Gminy Kraszewice” realizowanego w ramach  

    Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 

9. Wnioski i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na wnioski. 

11. Zakończenie obrad sesji.   

 

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwag i zapytań. W wyniku     

głosowania porządek obrad został przyjęty przez Radę Gminy. 

      (za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów).nieobecna 

Anna Konieczna  

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji 

Na Sekretarza Obrad XXXI Sesji Rady Gminy wybrany został radny      

Ryszard Ilski  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad   XXIX i XXX sesji Rady  Gminy. 

 

Sekretarz Obrad XXIX sesji Radny Radosław Gatkowski   oraz sekretarz 

z XXX sesji Radny Sylwester Gołdyn oznajmili , że protokoły z obrad sesji są 

zgodne z jej przebiegiem i zawnioskowali o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                  

z XXIX i sesji Rady Gminy w dniu 12 maja 2017 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  (za – 

13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głos).wróciła Anna  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                  

z XXX i sesji Rady Gminy w dniu 28 czerwca 2017 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

 (za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos).wróciła 

Anna Konieczna  

 

Punkt 5. . Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym             

i z realizacji uchwał. 

 

 Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 28 czerwca 2017 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

W sprawie sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Powiatu Jan Puchała zapytał ile będzie dofinansowania na projekt twardy 

na przedszkole ? 
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Wójt Gminy odp że dofinansowania będzie 1 mln zł a kosztorys ok 5,5mln.   

Radny Jan Wojtaszek zapytał o dofinansowania na przedszkole z innego 

programu ponieważ było mówione na komisji budżetowej . 

Wójt Gminy odp że jest możliwość odłączenia części żłobkowej i my jesteśmy 

to w stanie odłączyć . Projekty maluch będzie kontynuowany i jeśli jesienią 

będzie nabór będziemy składać ten wniosek za pomocą firmy która pisała nam 

projekt na przedszkole. 

Radny Jan Kędzia czy wniosek będzie opracowywała ta sama firma co 

opracowywała projekt ? 

Wójt Gminy odp iż  projekt budowlany  i wniosek to są dwie zupełne inne 

rzeczy dlatego będą to robić dwie różne firmy . 

Radna Adela  Puchała zapytała czy dokumentacja musi być jakoś wyodrębniona 

na przedszkole i na żłobek? 

Wójt Gminy odp że trudno odpowiedzieć na to pytanie ponieważ nie wiemy 

jakie będą kryteria naboru na ten program „Maluch” 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6 Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

Komisja Oświaty 9.08.2017 

Komisja budżetowa 11.08.2017 

Komisja Rewizyjna 01.08.2017 i 08.08.2017 

 

- Sprawozdanie z komisji budżetowej przedstawił  przewodniczący komisji Jan 

Wojtaszek  

Na komisji byli zaproszeni goście Pani przewodnicząca powiatu Marianna 

Powązka oraz pan Radny powiatu Jan Puchała. Porządek obrad był podobny do 

porządku sesji  a projekty uchwał zostały przyjęte. Dyskusja na komisji 

dotyczyła następujących tematów. Przekazanie drogi gminnej Wysoty- 

Głuszyna - Czajków która była w naszym władaniu na rzecz powiatu . 

-dyskusja na temat kosztów budowy chodnika Renta Racławice i udział 

dodatkowych środków w kwocie 23 tys. zł 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek aby tę kwotę 23 tys. zł podzielić między 

powiat i gminę jednak wójt był odmiennego zdania i komisja odrzuciła wniosek. 

- dyskusja na temat własności dworku  

-informacja na temat mienia starostwa powiatowego i  Skarbu Państwa  

 

- Sprawozdanie komisji Oświaty przedstawiła przewodnicząca komisji  Adela 

Puchała 



4 

 

Zebranie Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Prawa i Porządku Publicznego 

odbyło się 09.08.2017 r. Członkowie Komisji zostali poinformowani przez 

wójta gminy o zakresie prac remontowych prowadzonych w szkołach i 

przedszkolu.  

W SP w Kuźnicy Grabowskiej prowadzona jest termomodernizacja, natomiast  

w pozostałych placówkach prace remontowe nie są jeszcze ukończone. Obecny 

na sesji dyr. Robert Dziwiński powiedział, że było w planie pomalowanie 

ogrodzenia i założenie dwóch podłóg w klasach. Jednak po przemyśleniu 

sprawy i biorąc pod uwagę to, że gimnazjum będzie wpisane w struktury szkoły 

podstawowej zrezygnowaliśmy z planowanych robót; wystąpią dodatkowe 

koszty związane z dostosowaniem wyposażenia do potrzeb uczniów szkoły 

podstawowej. Już zamówiliśmy dodatkowe szafki i inne doposażenie.  

Komisja analizowała również średnie wynagrodzenia nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu od 

1.01.2017 do 31.08.2017 r. W zestawieniu za ten okres dla wszystkich szkół  

i przedszkola gminy średnie wynagrodzenia dla nauczycieli stażystów, 

kontraktowych i mianowanych są wyższe od wynagrodzeń określonych w art. 

30 ust. 3 Karty Nauczyciela o kwotę 74.527 zł. Natomiast większość nauczycieli 

dyplomowanych nie osiąga średniego wynagrodzenia określonego w w/w 

przepisach KN dla tego stopnia awansu zawodowego. Jest to najbardziej 

widoczne w SP w Kraszewicach ( - 45.805 zł. i w gimnazjum – 4.678 zł.).  

Wniosek do dyrektorów szkół, aby nauczyciele na każdym szczeblu awansu 

zawodowego mieli co najmniej 2 – 3 godziny ponadwymiarowe. Zapewni to 

osiągnięcie średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego określonych w KN. Jest to rozwiązanie korzystne  

i przyjmowane z zadowoleniem przez nauczycieli jak również korzystne dla 

organu prowadzącego, gdyż nie ma potrzeby wypłacania jednorazowego 

dodatku uzupełniającego. Dyrektor Robert Dziwiński przedstawił arkusz 

organizacyjny  

i stwierdził, że jest 70 godzin ponadwymiarowych dla nauczycieli o różnych 

stopniach awansu. Większość osób ma pojedyncze godziny. Są też osoby, które 

nie mają dodatkowych godzin. Godziny ponadwymiarowe są korzystniejsze dla 

gminy, ponieważ zapłacone są tylko godziny przepracowane i bez pochodnych. 

Komisja odniosła się również do wniosku złożonego przez dyrektora  

SP w Kraszewicach i p.o. dyrektora gimnazjum o godziny dodatkowe 

(przypomniał pan sekretarz) dla uczniów z trudnościami w nauce. Komisja 

proponuje przyznać zajęcia rewalidacyjne dla tych uczniów w ramach godzin 

ponadwymiarowych dla nauczycieli z rozdziału 80150. Natomiast inne zajęcia 

edukacyjne i godziny dodatkowe przyznawać zgodnie z rozporządzeniem o 

ramowych planach nauczania. Z analizy subwencji oświatowej przedstawionej 

przez sekretarza wynika, że kwota jaką musi dofinansować dodatkowo organ 

prowadzący do szkół wynosi około 700.000 zł. Wiadomo, że subwencja 

oświatowa ma być niższa w 2018 roku i dlatego godziny zajęć dodatkowych 
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należy przyznawać okresowo w przypadkach uzasadnionych jako godziny 

ponadwymiarowe. Decyzja należy do rady gminy.  

Radny Jan  Wojtaszek  dopowiedział że przed reformą były tzw. godziny 

karciane.  W publikacjach,  które czytałem z Ministerstwa Edukacji jest tak, że 

godziny karciane zostały zlikwidowane a nauczyciele swoje  dodatkowe zadania 

maja wykonywać w ramach 40 godzinnego tygodnia pracy.  Co z zajęciami 

dodatkowymi.? 

Dyrektor  Robert Dziwiński  stwierdził, że tych godzin w karcie nauczyciela nie 

może być. Natomiast wszyscy nauczyciele wykonywali zajęcia dodatkowe 

bezpłatnie w ramach etatu. 

Radny Jan Wojtaszek poinformował iż  przeanalizował arkusz organizacyjny  

i porównał   z uchwałą z 19 sierpnia 2015 roku  w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli oraz określenia sposobu ustalania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru zajęć przy łączeniu różnych wymiarów pensum w ramach jednego 

etatu obowiązujących w przedszkolach, szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Kraszewice. 

 w paragrafie 6 jest mowa  że nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze przewidziane w statucie placówki, inne niż wymienione w § 4, 

obniża się tygodniowy wymiar zajęć określony zgodnie z art. 42 ust. 3 Karty 

Nauczyciela,  o 6 godzin tygodniowo. 

To znaczy, jeżeli nauczyciel ma 18 godzin i obniża się to pensum  o 6 godzin to 

wicedyrektor powinien pracować 12 godz. a w arkuszu organizacyjnym 

wicedyrektor szkoły ma 6 godz. Pytanie dlaczego 6 a nie 12 godzin jest zapisane 

w  arkuszu? 

Dyrektor Robert Dziwiński odp: że po konsultacjach  z panem  Wójtem  przy 

opracowywania arkusza organizacyjnego było to tak ustalone   w związku z 

likwidacją gimnazjum, że są  dodatkowe prace. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że coś trzeba zmienić, albo następną uchwałą 

zmienić pensum  albo poprawić arkusz. 

Pani Maria Sobieraj poinformowała, że wicedyrektor  oprócz zwykłych 

obowiązków w szkole będzie musiał zająć się dokumentacją gimnazjum  

i wszelkimi sprawami związanymi z likwidacją gimnazjum. 

 

Sprawozdanie z komisji rolniczej  która odbyła się 2 czerwca przedstawił Radny 

Jan Kędzia.  

Komisja zajmowała się następującymi tematami   

Informacja Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji    

 Rolnictwa w Ostrzeszowie o środkach pomocowych dla rolników na lata    

 2014-2020(PROW) 

- Ewidencja dróg gminnych  
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 - Informacja o stanie technicznym dróg gminnych po sezonie zimowym . – 

-  Informacja o realizacji zimowego utrzymania dróg na terenie gminy na   

     przełomie 2016/2017 

-  Informacji o środkach pomocowych przedstawił Pan kierownik ARiMR 

Mańkowski i poinformował komisję że od września ośrodki doradztwa 

rolniczego będą podlegać ministrowi rolnictwa. Przybliżył też jakie będą 

prowadzone nabory i między innymi będzie wsparcie inwestycji gospodarstw 

rolnych do kwoty 900 tys. zł na produkcje prosiąt, produkcje mleka krowiego i 

bydła mięsnego. 

Wsparcie inwestycji w gospodarstwach rolnych    do 60 tys. zł 

Przyjmowane wnioski na dopłaty  bezpośrednie. Zostały przedłużone do 31 

maja . Można składać wnioski na materiał siewny do 25 czerwca 

Ewidencje dróg gminnych przybliżył pan  kierownik zarządu dróg powiatowych 

Dąbek Na zadane pytanie dotyczące ustawy z dnia 13 października 1998r 

I powiedział że na wniosek właściciela od dnia 01.01.2001 do 2005 można było 

otrzymać odszkodowanie . 

Informacji dróg gminnych po sezonie zimowym przedstawił nam pan Walenty 

Heliński . 

 

Punkt 7 . Informacja z działalności GKRPA za rok 2016. 

Informację z działalności  przedstawił przewodniczący komisji  Radosław 

Gatkowski . 

Na temat informacji radni mieli następujące wnioski i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek : zrozumiałem że decydujące słowo ma wójt 

Radny Radosław Gatkowski odp: że działania komisji alkoholowej najpierw 

konsultowane są z wójtem. 

Radna Adela Puchała zapytała co oznacza że coś jest nierozliczone . jak to 

należy rozumieć?  

Radny Radosław Gatkowski odp: że to znaczy iż zostały przyznane pieniądze, 

ale te pieniądze nie zostały wykorzystane ponieważ nie została dostarczona 

faktura . 

Radny Jan Kędzia zapytał co znaczy że pieniądze wydatkowano na potrzeby 

własne . 

Radny Radosław Gatkowski odp: że są to artykuły biurowe delegacje i art. 

spożywcze  

Radny Jan Kędzia dopytał dlaczego nie zostały te informacje zgodnie z 

procedurą przedstawione nam do 30 czerwca. 

Radny Radosław Gatkowski odp: że tabelka z rozliczeniem była przekazana na 

sesji czerwcowej ponieważ mnie nie było  ale ponieważ miało być bardziej 

szczegółowo dlatego informacja została przedstawiona dzisiaj . 

Informacja została przyjęta przez radnych do akceptującej wiadomości i stanowi 

załącznik nr 4 
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Punkt 8 Podjęcie uchwał w sprawie : 

Ad1) Zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

W sprawie projektu uchwały radni mieli następujące wnioski i zapytania  

Radny Jan Kędzia zwrócił się do pana Józefa  Wojtaszka co będzie wykonane w 

Rencie za te środki które otrzymaliście? 

Radny Józef Wojtaszek odp:  że będzie robiony sufit ,ściany, posadzki, 

zbrojenie, wymiana przewodów elektrycznych . 

Wójt Gminy dopowiedział że mówimy dzisiaj tylko o jednym formalnym ruchu 

w uchwale budżetowej. O szczegółach tego projektu mówiliśmy wiosną, kiedy 

był składany wniosek. Podstawą do wprowadzenia środków tych 30tys. 

sołectwa nr 3 i Renty  jest podpisana  umowa w Urzędzie Marszałkowskim i nie 

możemy robić to co chcemy tylko musi być tak jak napisaliśmy w wniosku. 

Podstawą rozliczenia projektu jest rozliczenie merytoryczne i finansowe . 

Radny Jan Wojtaszek  zapytał dlaczego w jednym sołectwie jest dofinansowanie  

30 tys. a w drugim 60 tys zl 

Wójt Gminy odp: że za kwotę 30 tys. w Rencie nic byśmy nie zrobili. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/179/2017 w 

sprawie  Zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok  
(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2) Zaciągnięcia  w 2017 roku długoterminowego kredytu bankowego 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik.  

W sprawie Projektu radni zadali następujące pytania: 

Radna Adela Puchała zapytała jakie będzie oprocentowanie tego kredytu  i ile 

będą wynosić odsetki?  

Skarbnik  Gminy odpowiedziała  iż oprocentowanie kredytu   to  2,53% a 

odsetki  będą wynosić 37 tys.  

Radna Adela Puchała:  dopytała czy od razu dostaniemy całą kwotę kredytu? 

Skarbnik Gminy  odp: że jednorazowo otrzymamy całość i jak się rozliczymy z 

Agencją płatniczą. Będziemy w całości spłacać kapitał 

Radny Jan Wojtaszek chciał uzyskać  formacji czy jest szansa negocjować z 

bankiem aby nie spłacać odsetek do końca roku 
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Skarbnik  Gminy odp:  że odsetki mamy naliczone z góry od kwoty 1 060 000 zł 

dlatego nie ma znaczenia kiedy spłacimy kredyt. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/180/2017 w 

sprawie zaciągnięcia  w 2017 roku długoterminowego kredytu bankowego.  

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3 Przekazania mienia i dokumentacji oraz należności i zobowiązań   

    Gimnazjum im . Polskich Olimpijczyków w Kraszewicach, które kończy   

    działalność z dniem 31.08.2017 poprzez włączenie do Szkoły Podstawowej    

    im. Mariana Falskiego w Kraszewicach. 

w sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radna Adela Puchała zapytała czy nie należałoby udostępnić np. w Kuźnicy 

Grabowskiej jakieś   pomoce naukowe  bo tam mamy aż 7 klas  

Wójt Gminy odp że gimnazjum zostaje włączone  w struktury  szkoły 

podstawowej i całe jego mienie staje się własnością szkoły podstawowej. I nie 

możemy dzielić się tym mieniem w innych szkołach   

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXI/181/2017 w 

sprawie  Przekazania mienia i dokumentacji oraz należności i zobowiązań   

    Gimnazjum im . Polskich Olimpijczyków w Kraszewicach, które kończy   

    działalność z dniem 31.08.2017 poprzez włączenie do Szkoły Podstawowej    

    im. Mariana Falskiego w Kraszewicach  
 

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 4.) Określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,   

odraczania  terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności    

pieniężnych  mających charakter cywilnoprawny, przypadających     

Gminie Kraszewice  lub   jej jednostkom podległym oraz warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej   w przypadkach, w których ulga będzie 

stanowić pomoc publiczną oraz  wskazania organu  lub osoby uprawnionej 

do udzielania tych ulg . 
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Projekt uchwały  przedstawiła Pani Skarbnik 

w sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radna Adela  Puchała zapytała w jakich przypadkach jest umorzenie  

Skarbnik  Gminy w odpowiedzi na pytanie przytoczyła art. 56  ust.1 o finansach 

publicznych  

1) osoba fizyczna - zmarła, nie pozostawiając żadnego majątku albo 

pozostawiła majątek niepodlegający egzekucji na podstawie odrębnych 

przepisów, albo pozostawiła przedmioty codziennego użytku domowego, 

których łączna wartość nie przekracza kwoty 6.000 zł; 

2) osoba prawna - została wykreślona z właściwego rejestru osób 

prawnych przy jednoczesnym braku majątku, z którego można by 

egzekwować należność, a odpowiedzialność z tytułu należności nie 

przechodzi z mocy prawa na osoby trzecie; 

3) zachodzi uzasadnione przypuszczenie, że w postępowaniu 

egzekucyjnym nie uzyska się kwoty wyższej od kosztów dochodzenia i 

egzekucji tej należności lub postępowanie egzekucyjne okazało się 

nieskuteczne; 

4) jednostka organizacyjna nieposiadająca osobowości prawnej uległa 

likwidacji; 

5) zachodzi interes publiczny. 

2. W przypadku gdy oprócz dłużnika głównego są zobowiązane inne 

osoby, należności, o których mowa w ust. 1, mogą zostać umorzone tylko 

wtedy, gdy warunki umarzania są spełnione wobec wszystkich 

zobowiązanych. 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę nr XXXI/182/2017 w 

sprawie  Określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,   

odraczania  terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności    

pieniężnych  mających charakter cywilnoprawny, przypadających     

Gminie Kraszewice  lub   jej jednostkom podległym oraz warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej   w przypadkach, w których ulga będzie 

stanowić pomoc publiczną oraz  wskazania organu  lub osoby uprawnionej 

do udzielania tych ulg . 

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad5)Pozbawienia drogi na terenie Gminy Kraszewice kategorii  drogi   

    Gminnej. 

Projekt przedstawił pan Sekretarz 
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W sprawę projektu uchwały radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania  

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Kędzia zapytał czy w związku z tym ze podejmowaliśmy taką 

uchwałę czy w tej nie powinno być napisane ze tatmta uchwała tarci moc? 

Wójt Gminy odp ze wtedy jak wywołaliśmy tę uchwałę i my i Czajków powiat 

musiałby wywołać swoją ale nie wywołał dlatego podejmujemy te uchwałę 

jeszcze raz . Ale na wniosek Pana radnego dopiszemy że uchwała  traci moc . 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę nr XXXI/183/2017 w 

sprawie Pozbawienia drogi na terenie Gminy Kraszewice kategorii  drogi   

    Gminnej. 

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad6)  Zmiany uchwały Nr XXV/151/2017 Rady Gminy Kraszewice z   

    dnia   26 stycznia 2017 r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół    

     podstawowych  i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą –  Prawo  oświatowe 

 

Uchwałę przedstawił Sekretarz Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę nr XXXI/184/2017 

W sprawie Zmiany uchwały Nr XXV/151/2017 Rady Gminy Kraszewice z   

    dnia   26 stycznia 2017 r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół    

     podstawowych  i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą –  Prawo  oświatowe 

za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 7) Wniesienia wkładu pieniężnego przez Gminę Kraszewice do Spółki    

       Oświetlenie   Uliczne i Drogowe Sp. z o. o.   z siedzibą w Kaliszu. 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz   

W sprawie projektu uchwały radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania  

Sekretarz poinformował.  w jaki sposób będzie wykorzystana kwota którą 

wnosimy do spółki .Cała kwota jaką wnosimy będzie wykorzystana na 
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modernizację. To my ustalamy gdzie i co ma być zrobione.  Za ten wkład który 

przekażemy będą zrobione prace tam gdzie my wskażemy. 

Radny Jan Kędzia zapytał ile jest udziałowców i jaka jest wartość naszych 

udziałów. 

Wójt Gminy odp: udziałowcami są wszystkie Gminy my w tej chwili nie 

jesteśmy w stanie panu powiedzieć ile ale w ciągu 7 dni damy panu odpowiedź  

jaka jest wartość i ile udziału . Za tę kwotę chcemy wymienić wszystkie oprawy 

na energooszczędne. Koszt wymiany tego oświetlenia to ok 1000zł . To 20 tys. 

czyli na 20 opraw. Czyli cała kwota będzie wykorzystana naprawy w naszej 

gminie. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę nr XXXI/185/2017 

W sprawie Wniesienia wkładu pieniężnego przez Gminę Kraszewice do 

Spółki   Oświetlenie   Uliczne i Drogowe Sp. z o. o.   z siedzibą w Kaliszu. 

 

za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 8) Zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Kraszewice 

na rok 2018 na  realizację projektu „ Poprawa jakości powietrza poprzez 

zwiększenie udziału OZE w wytwarzaniu energii na terenie  Gminy 

Czajków i Gminy Kraszewice” realizowanego w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

W  sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził ze każdy program wymaga zabezpieczenia 

środków czy wystarczy tylko deklaracja ? 

Wójt Gminy odp: że wystarczy deklaracja ponieważ pytaliśmy w WRPO 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę nr XXXI/186/2017 

W sprawie Zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy 

Kraszewice na rok 2018 na  realizację projektu „ Poprawa jakości 

powietrza poprzez zwiększenie udziału OZE w wytwarzaniu energii na 

terenie  Gminy Czajków i Gminy Kraszewice” realizowanego w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 
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za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ad 9) przystąpienia do wspólnej realizacji przez Gminę Czajków ( Lidera) i 

Gminę Kraszewice projektu „ Poprawa jakości powietrza poprzez 

zwiększenie udziału OZE w wytwarzaniu  

energii na terenie Gminy Czajków i Gminy Kraszewice” realizowanego w 

ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 

2014 – 2020 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy  

 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

13 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę nr XXXI/187/2017 

W sprawie) przystąpienia do wspólnej realizacji przez Gminę Czajków ( 

Lidera) i Gminę Kraszewice projektu „ Poprawa jakości powietrza poprzez 

zwiększenie udziału OZE w wytwarzaniu  

energii na terenie Gminy Czajków i Gminy Kraszewice” realizowanego w 

ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 

2014 – 2020 

  

za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 9 ) Wnioski i zapytania  

 

 

Radny Radosław  Gatkowski zapytał czy przewidziana jest jakaś nagroda dla 

Kacpra Jastrzębskiego  
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Wójt Gminy odp że czekamy na wniosek o nagrodę  

Dyrektor Robert Dziwiński chciał podziękować Pan Radnemu Wojtaszkowi  za 

wykrycie pewnych  nieścisłości w arkuszu i zapytał co teraz z tym zrobimy czy 

zostajemy przy tym co w uchwale czy zmieniamy liczbę godzin i jaka ilość 

godzin miała by być? 

Sekretarz Gminy dopowiedział iż w  procedurze ewentualnej zmiany liczby 

godzin jest wymagana zmiana uchwały. Musi się  wtedy  zebrać komisja 

oświaty. Jeśli w arkuszach  jest błędna liczba godzin to trzeba poprawić 

aneksem. Jeśli chodzi o liczbę godzin w arkuszu to musze sprawdzić i 

odpowiem na pytanie pana dyrektora. Choć opinia kuratorium oświaty jest 

pozytywna. Ale oczywiście trzeba to sprawdzić. 

Radny Jan Wojtaszek miał pytanie do członka zarządu spółki wodnej Józefa 

Adamus. Kiedy będzie podział środków na sekcje?    

Sołtys Józef Adamus odp iż nie brał udziału w ostatnim posiedzeniu spółki 

wodnej. Środki będą ale jeszcze nie wiemy ile dokładnie. A przedstawiciel 

sekcyjny w danej wiosce powinien wiedzieć jakimi środkami będzie mógł 

dysponować  

Radny Jan Wojtaszek odniósł się do zarządzenia z 17 maja odnośnie 

zmniejszenia rezerwy. Zadał następujące pytanie : „ Czy zamiast spłacić 

należności nie należałoby zatrudniać osobę z tyt. Niepełnosprawności  jako 

pracownik gospodarczy . 

Wójt Gminy odp iż zatrudniłby taką osobę ale nikt taki nie zgłosił się do pracy . 

Radny Jan Wojtaszek zapytał jaka jest kwota składek PFRON. 

Wójt Gminy odp iż robią wszystko żeby tę kwotę nie przekroczyć . W związku 

z tym przetargi na przewozy które ogłaszaliśmy są już z stewardessą   

 

Radny Artur Chowański podziękował w imieniu mieszkańców ul. kaliskiej  za 

zrobienie przejścia dla pieszych w bardziej bezpiecznym miejscu oraz za 

zrobienie   chodnika. 

Radny Ryszard Ilski podziękował za budowę drogi w kierunku Wigwamu oraz 

za zaangażowanie. 

 

  Punkt 10. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania pytań. 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom za 
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udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 11
55 

XXVIII sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

 
   Protokołowała:                       Sekretarz Obrad XXVIII sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa             /-/ Ryszard Ilski  

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


